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Nr 251.

Kungl. Ma]ds skrivelse till riksdagen med tillkännagivande, 
att en i statsverkspropositionen undei' åttonde 
huvudtiteln bebådad framställning angående be
redande av nya lokaler för farmaceutiska insti
tutet icke kommer att föreläggas riksdagen; given 
Stockholms slott den 11 mars 1921.

Kungl. Maj:t vill härmed, under åberopande av bilagda utdrag 
av statsrådsprotokollet över ecklesiastikärenden för denna dag, giva 
riksdagen tillkänna,

att proposition i det under punkten 108 i bilagan åttonde huvud
titeln till årets statsverksproposition samt punkten 40 i bilagan åttonde 
huvudtiteln till propositionen om tilläggsstat till riksstaten för år 
1921 omförmälda ärendet angående beredande av nya lokaler för 
farmaceutiska institutet ej kommer att avlåtas till den nu samlade 
riksdagen, i följd varav medel för berörda ändamål ej komma att 
erfordras å nämnda tilläggsstat eller 1922 års riksstat.

Under Hans Maj:ts,
Min Allemådigste Konungs och Herres frånvaro,

Enligt Dess nådiga beslut:

GUSTAF ADOLF.
B. J.son Bergqvist.

Bihang till riksdagens protokoll 1921. 1 sand. 214 käft. (Nr 251—252.) 1
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Utdrag av protokollet över ecklesiastikärenden, hållet inför 
Hans Maj.t Konungen i statsrådet å Stockholms 
slott den 11 mars 1921.

Närvarande:

Statsministern von Sydow, ministern för utrikes ärendena greve Wrangel, 
statsråden Ericsson, Dahlberg, Mdrray, Elmquist, Malm, Bergqvist, 
Hammarskjöld, Ekeberg, Hansson, Beskow.

Föredragande departementschefen, statsrådet Bergqvist anförde 
därefter:

Återkallelse Vid anmälan den 7 januari 1921 av anslagsbehoven under riks- 
verksproposi- statens åttonde huvudtitel hemställde jag, att Kungl. Maj:t måtte 
tionen bebå- föreslå riksdagen att, i avbidan på proposition om beredande av medel 

nfngfr«n riks- till inredning för farmaceutiska institutets räkning av den för när
dagen angå- varande av tekniska högskolans fackskola för kemisk teknologi be
dande av nya gagnade byggnaden å högskolans gamla tomt vid Drottninggatan, 
lokaler för för ändamålet såsom reservationsanslag beräkna tillhopa 400,000 
fiska tost!- kronor, därav på tilläggsstat för år 1921 ett belopp av 100,000 

intet kronor samt på extra stat för år 1922 ett belopp av 300,000 kronor.
Vad jag sålunda hemställt bifölls av Kungl. Maj:t.
I det vid statsverkspropositionen fogade utdraget av statsråds

protokollet över ecklesiastikärenden ovannämnda dag, punkten 108, 
meddelade jag beträffande förevarande ärende följande.

Farmaceutiska institutet vore för närvarande inrymt i förhyrda 
lokaler, vilka numera ej vore tillräckliga för institutets behov 
och ej heller behörigen utrustade. Då nu även den hittillsvarande 
hyran, 15,000 kronor, snart torde komma att undergå en avsevärd 
förhöjning, hade man däri funnit ett ytterligare skäl att söka inrymma 
institutet i någon staten tillhörig byggnad. En lämplig sådan hade 
man funnit i den byggnad å tekniska högskolans gamla tomt vid 
Drottninggatan, som högskolans fackskola för kemisk teknologi komme 
att lämna vid snart förestående avflyttning till för densamma upp
förd nybyggnad. För att den kemiska fackskolans förutnämnda 
lokaler skulle bliva lämpliga för farmaceutiska institutet, bleve emel
lertid kostnader för ändrad inredning oundgängliga. Utredningen i
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frågan vore förebragt, men densamma befunne sig dock icke ännu 
i det skick, att den kunde företagas till slutlig prövning.

Ytterligare utredning i ärendet är numera verkställd. Tillika 
har emellertid framkommit förslag om anskaffande åt institutet av 
lokaler å annan plats, varigenom frågan kommit i förändrat läge.
De för uppgörande av plan för statens byggnadsverksamhet i Stock
holm m. m. tillkallade sakkunniga, som den 7 december 1917 an
befallts yttra sig i ärendet angående beredande av nya lokaler åt 
farmaceutiska institutet, föreslå nämligen i skrivelse den 7 mars 1921 
institutets permanenta förläggande till Svea ingenjörskårs nuvarande 
kasernområde i kvarteret Gföken på Kungsholmen, där visst tomt
område med de nuvarande matsals- och kasernbyggnaderna samt 
eventuellt gymnastikhuset skulle ställas till institutets förfogande.

Nu berörda förslag bör enligt de sakkunnigas mening föredragas 
framför förslaget om upplåtande för en längre framtid åt institutet 
av lokaler i tekniska högskolans byggnad för kemisk teknologi. Detta 
senare förslag avstyrkes av de sakkunniga, som biträda en av tekniska 
högskolans styrelse förfäktad mening, att förslagets genomförande 
skulle vara hinderlig! för ett ändamålsenligt utnyttjande av hög
skolans tomt. De anse tillika, att dess realiserande skulle medföra 
alltför betydande ombyggnader samt att anläggandet, såsom före
slagits, av botanisk trädgård å denna tomt vore uteslutet på grund 
av höga skuggande byggnader, vilka vid tomtområdets utnyttjande 
i övrigt torde bliva uppförda å tomten.

De sakkunniga hemställa, att byggnadsstyrelsen måtte erhålla 
uppdrag att så snart ske kan till Kungl. Maj:t inkomma med full
ständig utredning rörande möjligheten och sättet för användandet 
av någon del av Svea ingenjörskårs ovan omförmälda kasern område 
till tomt för farmaceutiska institutet samt rörande kostnaderna för 
iordningställandet därå av erforderliga lokaler åt nämnda institut.

Därjämte föreslå emellertid de sakkunniga, att förenämnda kemi
byggnad provisoriskt upplåtes åt institutet intill dess andra lokaler 
hunnit anordnas, och att redan under år 1921 nödiga medel ställas 
till byggnadsstyrelsens förfogande för att iordningställa byggnaden 
för detta ändamål.

Givetvis bör det nya uppslag till definitiv förläggning av farma- Der)aiIjt‘. 
ceutiska institutet, som av de sakkunniga framställts, göras till före- men sc e en
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mål för utredning och prövning, innan frågan om nya lokaler åt 
institutet upptages till avgörande. Det är därför nödvändigt att 
vederbörande myndigheter sättas i tillfälle att taga del av detta 
förslag och yttra sig över detsamma. Därvid torde jämväl, såsom 
de sakkunniga hemställt, uppdrag böra lämnas byggnadsstyrelsen att 
till Kungl. Maj:t inkomma med den av de sakkunniga, enligt vad 
ovan nämnts, föreslagna utredningen i ämnet. Då därtill kommer 
att ytterligare utredning torde vara erforderlig för att man skall 
kunna med säkerhet bedöma, dels vilka åtgärder som böra vidtagas 
för att sätta kemibyggnaden å tekniska högskolans gamla tomt i 
det skick, att den kan för en mera provisorisk förläggning inhysa 
farmaceutiska institutet, dels ock till vilket belopp kostnaderna här
för böra beräknas, lärer någon framställning i ämnet till den nu 
samlade riksdagen icke kunna ifrågakomma.

Jag hemställer alltså, att Eders Kungl. Maj:t täcktes giva riks
dagen tillkänna,

att proposition i det under punkten 108 i bi
lagan åttonde huvudtiteln till årets statsverks- 
proposition samt punkten 40 i bilagan åttonde 
huvudtiteln till propositionen om tilläggsstat till 
riksstaten för år 1921 omförmälda ärendet angående 
beredande av nya lokaler för farmaceutiska insti
tutet ej kommer att avlåtas till den nu samlade 
riksdagen, i följd varav medel för berörda ändamål 
ej komma att erfordras å berörda tilläggsstat eller 
1922 års riksstat.

Till denna departementschefens av statsrådets 
övriga ledamöter biträdda hemställan behagade 
Hans Maj:t Konungen lämna bifall; och skulle 
skrivelse av den lydelse, bilaga vid detta protokoll 
utvisar, avlåtas till riksdagen.

Ur protokollet:
Harald Frisk.
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